
 
 

Br.0012.3.9.2023         

 
Protokół Nr 55/23 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy  

ze społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski 
z dnia 24 października 2023 r. 

 
Posiedzenie Komisji odbyło się w budynku przy ul. Kopernika 3, sala II piętro, w godzinach 

9:00 – 10:00. Obecni byli: Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk, Wiceprzewodniczący Komisji 
Włodzimierz Borowik, Członkowie Komisji: Paweł Bierżyn, Krzysztof Grygoruk, Iwona Kołos, Danuta 
Karniewicz, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski.  

W posiedzeniu uczestniczył także Burmistrz Miasta Jarosław Borowski, z Skarbnik Miasta 
Anna Szkoda  oraz Kierownik Ref. Oświaty i Kultury Eugeniusz Jakubowski (lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do papierowej wersji protokołu).  

 
Dotyczy punktu nr 1 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła posiedzenie Komisji, powitała wszystkich 
zebranych, poinformowała, że komisja musi podjąć postanowienie proceduralne o transmisji komisji. 
Przeszła do sprawdzenia kworum oraz głosowania w sprawie transmisji. Wszyscy są obecni.  
 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie postanowienie proceduralne o transmisji komisji.   
 
Głosowano wniosek w sprawie transmitowania obrad Komisji.  
 
Głosowano w sprawie: 
transmisji Komisji.  
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia 
Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że wszyscy członkowie komisji są za. 
 
Dotyczy punktu nr 2 
 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Ustalenie porządku posiedzenia Komisji.  

3. Przyjęcie Protokołu Nr 54/23 z posiedzenia Komisji w dniu 19 września 2023 r. 

4. Rozpatrzenie materiałów przedkładanych pod obrady sesji Rady Miasta. 

5. Informacja o realizacji zadań oświatowych miasta w roku szkolnym 2022/2023. 

6. Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne. 

 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zapytała, czy ktoś z zebranych ma uwagi do porządku obrad?  

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że Komisja przyjęła 
zaproponowany porządek obrad. 
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Dotyczy punktu nr 3  
 
Przyjęcie Protokołu Nr 54/23 z posiedzenia Komisji w dniu 19 września 2023 r. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod glosowanie projekt 
protokołu.  

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie Protokołu Nr 54/23 z posiedzenia Komisji w dniu 19 września 2023 r.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia 
Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja przyjęła protokół.  

Dotyczy punktu nr 4  
 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta Bielsk Podlaski w roku szkolnym 
2022/2023. 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że do 31 października wszystkie jednostki 
samorządu terytorialnego mają przedstawić informacje o stanie realizacji zadań oświatowych i 
dotyczy to wszystkich szkół oraz przedszkoli funkcjonujących na terenie naszego miasta, będących 
pod administrowaniem miasta. Między innymi w tych zestawieniach są ujmowane egzaminy 
ośmioklasisty, a także uwagi z nadzoru pedagogicznego sprawowanego przez kuratora oświaty. 
Przedstawiona jest ogólna charakterystyka oświaty w Bielsku. Przypomniała, że mamy cztery 
przedszkola, które są administrowane przez miasto i dwa niepubliczne punkty przedszkolne, 
natomiast cztery szkoły podstawowe plus jedna szkoła niepubliczna, a więc w takiej liczbie zostały 
przedstawione szczegółowe informacje dotyczące właśnie tych jednostek funkcjonujących na terenie 
Bielska Podlaskiego. W szkołach oczywiście są podane szczegółowe informacje odnośnie każdej ze 
szkół, tak samo jeżeli chodzi o przedszkola, są też przedstawione średnie wyniki egzaminów 
ośmioklasisty, są one porównywalne do kraju, województwa i powiatu. Jak widać, są one w 
niektórych miejscach zbieżne, w innych w odniesieniu do powiatu wyższe, w niektórych miejscach 
niższe, niektóre w stosunku do oceny krajowej również bardzo różnie układające się. Zaznaczyła, że 
nie będzie tego relacjonować, bo każdy z zebranych to miał na uwadze. Przedstawione jest również 
średnie wynagrodzenie nauczycieli w szkołach i przedszkolach, wynagrodzenia te zostały osiągnięte 
średnie, zagwarantowane ustawą nauczycieli na każdym stopniu awansu zawodowego. Oceniona i 
przedstawiona jest również pomoc materialna. Otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

Wobec braku chętnych do  dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, ze Komisja zapoznała się z 
przedłożoną informacją. 
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Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku 
Podlaskim. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk wyjaśniła, że proponowana zmiana dotyczy paragrafu 
drugiego, ustęp drugi, punkt czwarty, który otrzymuje brzmienie „Zapewnienie obsługi 
organizacyjno-technicznej i finansowej zespołu interdyscyplinarnego”. Rozumie, że tylko tego punktu 
i tego paragrafu dotyczy ta zmiana. Otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do  dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku 
Podlaskim.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia 
Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2023 r. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. Korzystając z 
obecności Pani Skarbnik prosiła o krótką charakterystykę.  
 
Skarbnik Miasta Anna Szkoda poinformowała, że zaproponowane zmiany w budżecie i w 
wieloletniej prognozie finansowej dotyczą w znacznej części wzrostu wydatków na oświatę. 
Nastąpiło przeliczenie wynagrodzeń, wprowadzenie niezbędnych wydatków jeszcze bieżących i 
innych na podstawie wniosków składanych przez dyrektorów naszych jednostek, czyli i szkół i 
przedszkoli i te wydatki bieżące zostały wprowadzone do bieżącego budżetu. Po stronie dochodów 
zmiany są kosmetyczne, największa kwota to 50.000 zmniejszenie planu dochodów z tytułu 
programu usuwania azbestu. Mieliśmy na bieżący rok założone takie dochody i takie wydatki, czyli w 
wysokości 50.000 zł. W związku z tym, że złożony został wniosek i najprawdopodobniej będzie 
zaakceptowany, będzie to wydatek w wyższej kwocie, natomiast wpływ dofinansowania w całości 
nastąpi w 2024 roku. Mimo, że zrealizujemy to zadanie w bieżącym roku, to środki wpłyną do nas w 
2024 na zasadzie refundacji wydatków. I po tych zmianach dochody bieżące spadają o 49.543 zł. 
Dochody majątkowe wzrastają o 345.026 zł, ale dochody majątkowe dotyczą wprowadzenia po 
stronie dochodów majątkowych i wydatków majątkowych wartości nieruchomości gdzie następuje 
zamiana z przedsiębiorcą. I dlatego dla celów typowo rozliczeniowych i po stronie dochodów 
majątkowych i po stronie wydatków majątkowych występują zbliżone kwoty na korzyść dla miasta, 
ponieważ nieruchomość przekazywana jest nieznacznie droższa. Wydatki wzrastają o 2.785.295 zł i 
głównie, następuje wzrost po stronie wydatków bieżących i jest to 360.000 dodatkowych środków na 
rekompensaty dla Przedsiębiorstwa Komunalnego za świadczenie usług w zakresie transportu 
zbiorowego autobusami komunikacji miejskiej. 2.036.493 zł są to wydatki na wzrost wydatków na 
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oświatę, czyli dyrektorzy zgłosili nam ile jeszcze środków potrzebują oraz zgłosili te paragrafy, gdzie 
ewentualnie te środki nie będą wydatkowane. 130.000 złotych wydatki na obsługę PSZOKu w Bielsku 
Podlaskim, 40.000 wzrost planu wydatków na opracowanie umowy na kolejne 4 lata obsługi odbioru 
i transportu odpadów komunalnych. W tym roku kończy nam się umowa powierzenia, od 2024 r. 
powinniśmy powierzyć tą, ten odbiór i zagospodarowanie odpadów kolejny raz i w związku z tym na 
opracowanie tej umowy, metodologii rozliczania się potrzebne jest to opracowanie i te środki. 
87.160 zł są to dodatkowe środki na usunięcie azbestu. Było zabezpieczonych dotychczas 50 .000 zł, 
w sumie zadanie będzie realizowane za 137.160 zł. 21.548 zł wzrost wydatków w Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji, to ogólnie jest podsumowanie wszystkich wydatków na wniosek dyrektora i tam 
zwiększenia, zmniejszenia generalnie na MOSIR. 194.735 zł, zmniejszenie planu wydatków w 
Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej i tu zmniejszenie następuje nie dlatego, że na taką kwotę 
nastąpiły oszczędności, ale środki były zabezpieczone z naszych własnych środków, natomiast na 
skutek uzyskania, realizacji tych zadań zleconych i podpisania umowy na wyższe kwoty 
dofinansowania per saldem, wystąpiło takie zmniejszenie. I z wyższych kwot, które zasługują na 
uwagę, to 24.000 , zmniejszenie planu wydatków na dzierżawę nieruchomości, którą dzierżawimy od 
naszego Przedsiębiorstwa Komunalnego, a na tej nieruchomości posadowionej jest PSZOK. To chyba 
tyle ze zmian w budżecie i to oczywiście ma swoje odzwierciedlenie we wzroście deficytu budżetu, 
ponieważ deficyt wzrasta do kwoty 13.908 437 zł i tą kwotę wzrostu pokrywamy z wolnych środków.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zapytała, czy jeszcze ktoś chce o cos zapytać?  
 
Członek Komisji Piotr Ostaszewski zapytał z czego wynika to niedoszacowanie budżetów jednostek 
oświatowych? Bo mamy w Szkole Podstawowej nr 4  779.000, które musimy dołożyć pod koniec 
roku. Każda jednostka zgłosiła się, tak naprawdę tutaj w SP4 jest największy rozstrzał, 
niedoszacowanie, prawie 800.000 zł, z czego to wynika i dlaczego akurat w tej szkole jest więcej, a w 
innych jednostkach oświatowych jest mniej. Z kolei jeśli chodzi o te 150.000 zwiększenie wydatków 
na pokrycie kosztów dla przedsiębiorstwa odnośnie przewozów, to tam było napisane, że wynika to z 
opóźnienia jakby wypuszczenia autobusów elektrycznych. I dlaczego tak się stało? Dlaczego teraz 
musimy 150.000 dołożyć?  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że jeśli chodzi o pieniądze dla szkół, dla przedszkoli, 
jest to związane z tym, że subwencja oświatowa przyznana w ubiegłym roku nie uwzględniała 
podwyżek wynagrodzenia nauczycieli. I w Szkole Podstawowej nr 4 jest najwięcej nauczycieli, 
dlatego też to niedoszacowanie jest największe. Natomiast też było mówione, że w trakcie roku będą 
samorządy dostawały pieniądze wyrównawcze i między innymi te już słynne 6.900 miało być również 
na pokrycie wydatków bieżących, związanych z niedoszacowaniem środków na wynagrodzenia 
nauczycieli. Subwencja oświatowa, informacja ile będzie wynosiła, trafia do nas w miesiącu 
październiku, natomiast przepisy się również mogą zmienić w grudniu, no i wtedy zostały te 
wynagrodzenia nauczycieli podniesione, także to chociaż dobrze, że dali te 6.900.000, bo tak znaleźć 
2 .000.000 to jest nierealne w zasadzie, żeby można było to wyrównać. I tak naprawdę wszystko 
zależy od liczby etatów nauczycielskich, w Szkole Podstawowej nr 4, zresztą w tej informacji 
oświatowej macie Państwo podane, ilu jest nauczycieli w poszczególnych placówkach. Także to z 
tego wynika, że na te ostatnie miesiące trzeba po prostu te pieniądze zabezpieczyć, żeby 
wynagrodzenia można było wypłacić. Jeśli chodzi o komunikację, cena wozokilometra autobusu 
elektrycznego jest niższa aniżeli wozokilometra autobusu spalinowego, w związku z tym, że 
uruchomienie linii elektrycznej nastąpiło nie w miesiącu marcu, a te parę miesięcy później, no to 
trzeba było wyrównać za te wozokilometry, które były przejechane przez autobusy spalinowe, a nie 
przez autobusy elektryczne.  
 
Wobec braku chętnych do  dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2023 r. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald 
Margański, Artur Maciej Żukowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Danuta Karniewicz, Piotr Ostaszewski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Bielsk Podlaski na lata 2023-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2023-2036. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do  dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Bielsk Podlaski na lata 2023-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2023-2036.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald 
Margański, Artur Maciej Żukowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Danuta Karniewicz, Piotr Ostaszewski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. Powiedziała, że 
wszyscy otrzymali propozycje z rozbiciem na poszczególne formy nieruchomości, takie jak budynki 
mieszkalne, budynki przeznaczone na działalność gospodarczą, pod materiały/ na zasiew, 
świadczenia zdrowotne, garaże, organizacje pożytku publicznego, no i inne. Wszystkie zostały tutaj 
rozbite, wyszczególnione. Mamy kwoty, które są proponowane. Mamy też stwierdzenie, że stawki 
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lokalne są niższe niż te proponowane propozycje ustawowe. Wskaźnik cen towarów i usług 
konsumpcyjnych w pierwszym półroczu roku 2023 w stosunku do pierwszego półrocza 2022 wzrósł o 
15%.  
 
Członek Komisji Artur Żukowski stwierdził, że jako były przedsiębiorca wstrzymałby się z tą 
podwyżką dla przedsiębiorców, którzy i tak mają pod górkę od czasów pandemii. 
 
Członek Komisji Piotr Ostraszewski powiedział, że również, tak jak radny Artur Żukowski, wyraża 
swoje zdanie. Jeśli chcemy, aby nasze miasto rozwijało się coraz bardziej gospodarczo, to raczej też 
trzeba podchodzić do tych przedsiębiorców w taki sposób, aby chcieli prowadzić u nas tą działalność 
gospodarczą, a nie wyprowadzali się do innych miast. Mamy firmy, jakie mamy, ale one zajmują 
naprawdę dużą powierzchnię budynków przeznaczonych pod działalność gospodarczą. I zwiększenie 
o 2 złote przy jakichś tam halach tysiąca metrów czy większych, no to już będzie odczuwalne dla 
takiej firmy. Inflacja także dobija te firmy. Mają niekoniecznie tyle zamówień, ile miały do tej pory. 
Więc to z naszej strony by było takie wsparcie rozwoju przedsiębiorczości dla naszego miasta.  
 
Członek Komisji Iwona Kołos stwierdziła, że z tego co czytała, bo wydaje się, że się nie myli i  Pan 
burmistrz chyba spotykał się z przedsiębiorcami ostatnio, czy też miał zamiar się spotkać? Byłaby też 
za tym, jak koledzy, żeby nie zwiększać podatku dla przedsiębiorców. Ten rok był dla nich 
wyjątkowym obciążeniem. Wzrastała najniższa krajowa, wzrastały ich opłaty bardzo wysoko, więc 
nie dokładajmy jeszcze, my jako samorząd dla przedsiębiorców. Jest też przeciw tej podwyżce.  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski powiedział, że podatki od nieruchomości są częścią kosztów 
prowadzenia działalności przez każdego przedsiębiorcę. Jeżeli te podatki zostaną na takim samym 
poziomie jak były, to znaczy, że przedsiębiorca osiągnie większy zysk, od którego zapłaci podatek od 
zysku. I ten podatek od zysku trafi do budżetu państwa, a nie do budżetu samorządu, więc to jest 
właśnie takie naczynie połączone. My mamy możliwość oddziaływania tylko na ten podatek od 
nieruchomości, natomiast nasz udział w podatku CIT czy PIT, jak Państwo sami widzicie, jest 
niewielki. Podatek ten, który wypracowują firmy dochodowe, to do budżetu miasta trafia tam nieco 
ponad milion złotych, z podatku od nieruchomości trafia więcej. Jeżeli uznacie Państwo, żeby tego 
podatku nie podnosić, no to po prostu ktoś inny położy rękę na tym podatku i tym kimś innym będzie 
budżet państwa, który nam łaskawie dołoży niewielki tylko procent, nie te dwa złote, ale z tych 
dwóch złotych może, nie wiem, pięć groszy czy dziesięć groszy by się nazbierało. Natomiast też 
trzeba o tym pamiętać, że jeżeli będziemy mieli mniejsze dochody w budżecie, to prosi bardzo aby w 
trakcie roku nie mówić, że trzeba jeszcze zrobić coś takiego, coś takiego, bo tych pieniędzy po prostu 
nie będzie. Jak wynika z uzasadnienia, podniesienie wstawek podatkowych o 8,2% może 
spowodować przypływ do budżetu w wysokości 1.200.000 zł . My też będziemy się zmagali z 
koniecznością podniesienia wynagrodzeń pracownikom od przyszłego roku. Minimalna rośnie o 
ponad 640 zł. Także skąd samorząd ma wziąć pieniądze na to, żeby te pieniądze ludziom również 
wypłacać. Tak została skonstruowana idea samorządności, że podatki lokalne płaci się bezpośrednio 
tutaj do samorządu, w którym się tą działalność prowadzi. Natomiast, jeżeli jest wyższy podatek od 
nieruchomości, to jest mniejsza podstawa opodatkowania podatkiem od zysków.  
 
Członek Komisji Piotr Ostaszewski uważa, że jeśli, tutaj Pan Burmistrz stwierdził, że jeśli podatek 
zwiększymy, no to przedsiębiorcy od zysku będą mieli mniejszy, tak? A czy były konsultacje z tymi 
przedsiębiorcami? Czy oni chcą czegoś takiego, czy nie? Bo to też jest pytanie ciekawe, 
zastanawiające z jednej strony. Jeśli takie konsultacje się odbyły, to ja chciałby wiedzieć o wynikach 
tych konsultacji przed wprowadzeniem podwyżki. I pytanie, czy musimy na tej sesji już podwyższać 
stawkę, bo to jest tylko zwiększenie maksymalnej stawki.  
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Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że ustawa nie przewiduje czegoś takiego jak 
konsultowanie stawek podatkowych, bo tych pozycji jest dużo więcej, aniżeli tylko stawki dla 
przedsiębiorców. Za chwilę ktoś powie, dlaczego rolników mamy traktować inaczej, dlaczego 
podmioty prowadzące działalność medyczną mamy traktować inaczej. Ustawodawca określił tę 
propozycję, których stawki trzeba ustalić. Natomiast do 15 listopada radni mają otrzymać projekt 
budżetu na rok 2024. Jeżeli na tej sesji nie zostaną podjęte uchwały dotyczące stawek podatkowych, 
no to nie mamy możliwości jakby złożenia kompletu dokumentów do tego, żeby taki budżet 
przedstawić. Jeżeli uchwała nie zostanie podjęta, no to zostają stawki z ubiegłego roku, mamy 
mniejsze dochody i będziemy musieli ten budżet, nad którym pracujemy w pewien sposób 
ograniczyć. 1.200.000zł jeśli chodzi o wydatki, bo 1.200.000 szacujemy, że tyle będzie przychodu z 
tytułu podatku od nieruchomości.  
 
Członek Komisji Piotr Ostaszewski uważa, że możemy nie wpisywać tego 1.200.000, a w trakcie roku 
2024 możemy, tak jak co miesiąc, wprowadzić zmiany budżetowe. Zwiększyć, zmniejszyć, co chcemy.  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że  podmioty gospodarcze płacą podatek co miesiąc, 
więc jeżeli nie zostaną przyjęte stawki na cały rok obowiązujące, no to siłą rzeczy będziemy już od 
stycznia dostawali mniej pieniędzy. To nie jest tak, że później nagle się zwiększy i to się wyrówna, bo 
wtedy nie trzeba będzie zwiększać o 8,2%, żeby się wyrównało, tylko o 15%, jeżeli na przykład 
miałoby to połowy roku dotyczyć. Także tutaj, no to jest zwykła matematyka, nie ma tutaj polityki, 
tylko po prostu są wydatki, potrzebne są przychody, które te wydatki będą mogły pokryć.  
 
Członek Komisji  Iwona Kołos powiedziała, że Pan Burmistrz, przyznał, że przedsiębiorcy od stycznia 
będą ponosili jeszcze wyższe koszty utrzymania swojej działalności, więc radna będzie głosować 
przeciw.  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski powiedział, że wszyscy będziemy od przyszłego roku ponosili 
wyższe koszty, nie tylko przedsiębiorcy, ale również my jako zwykli mieszkańcy miasta, bo jeżeli od 
nowego roku znikają tarcze, jeżeli od nowego roku i podnoszone są stawki, to będziemy więcej płacić 
za chleb, będziemy więcej płacić za prąd, będziemy więcej płacić za to, że żyjemy, także tutaj proszę 
nie mówić, że to tylko przedsiębiorcy będą mieli trudniej, ale my również jako zwykli obywatele, jako 
zwykli mieszkańcy, również będziemy musieli sobie z tym wszystkim poradzić. Przeczytał to, co jest w 
uzasadnieniu, bo może Państwo nie zwrócili uwagi, jest taki fragment skutki finansowe, tak jak było 
proszone, żeby to przedstawiać. Otóż Minister Finansów, określił, że maksymalnie można, że wzrost 
wyniósł 15% w ciągu roku. Na poprzedniej sesji, kiedy było pytanie, gdy mieliśmy tę politykę 
społeczno-gospodarczą na rok 2024, mówił, że oprzemy się na wskaźniku inflacji ostatnim, który był 
opublikowany i na dzień 30 września, on wynosił 8,2% i taką rzecz zaproponowaliśmy. Nie 
podnosimy o 15%, co moglibyśmy podnieść. Natomiast stawki, które są w mieście Bielsk Podlaski i 
tak są niższe od stawek maksymalnych, które są na przykład w gminie wiejskiej Bielsk Podlaski. 
Gdybyśmy podnieśli do tych stawek maksymalnych, gdybyście Państwo się zgodzili, to budżet miasta 
mógłby wtedy uzyskać znacznie wyższe dochody z tytułu właśnie podatku od nieruchomości. To jest 
3. 961.000 więc taki 1.200.000 w porównaniu z prawie 4.000.000 , to jest, to jest niewielki dodatek 
do tego, co na ten budżet roku 2024 jest potrzebne. Oczywiście to Rada Miasta decyduje o tym, jakie 
są stawki podatkowe i to Państwo zgodnie z Waszą prerogatywą macie możliwość ustalenia, czy ona 
będzie podniesiona, czy nie będzie podniesiona. Natomiast należy pamiętać o tym, że jeżeli po 
stronie dochodowej będzie mniej, no to musimy również po stronie wydatkowej też wydawać mniej 
pieniędzy.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk powiedziała, że cały czas jesteśmy przy określeniu wysokości 
stawek podatkowych od nieruchomości. Czy jeszcze ktoś z Państwa ma zapytania?  
 



8 
 

 
Protokół Nr 55/23 z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, 
Promocji Miasta i Współpracy ze społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 24 
października 2023 r. 

Członek Komisji Danuta Karniewicz stwierdziła, że tak przysłuchuje się dyskusji i my nie wiemy, co za 
miesiąc będzie, co nowy minister powie na temat podatku, jakie będą zmiany. My po prostu dzisiaj 
podejmujemy decyzję w ciemno, bo nikt z nas nie wie, co będzie za miesiąc, jakie będą decyzje, jakie 
będą skutki zmian w naszym mieście. Bo to w sumie, to co będzie w kraju, później odbije się na nasze 
samorządy. W związku z czym, radna wstrzyma się. Daje czas na to, żeby po prostu poczekać ten 
miesiąc i zobaczymy, co to z tego wszystkiego wyniknie. Grunty niezabudowane, objęte obszarem 
rewitalizacji. Co to za grunty? To są nasze miejskie grunty, czy to są grunty prywatne? Bo tam 31 
groszy jest różnicy. To jest ostatnia pozycja, jeśli chodzi o tą rubryczkę. Tam są tak grunty 
niezabudowane, objęte obszarem rewitalizacji. Prosi, aby wytłumaczyć, to są nasze, czy to są 
prywatne?  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski  wyjaśnił, że kilka lat temu przy nowelizacji przepisów nakazano 
wprowadzenie takiej pozycji, natomiast w mieście Bielsk Podlaski nie ma takich gruntów, dlatego też 
wpływ z tego tytułu jest zero, ale ona musi być wykazana w liście, bo też jutro tak, mamy spotkanie 
konsultacyjne dotyczące nowego naszego programu rewitalizacji, tego gminnego programu 
rewitalizacji i po przyjęciu takiego gminnego programu rewitalizacji, wtedy może się okazać, że takie 
grunty się pojawią. Natomiast na dzień dzisiejszy z tego tytułu do budżetu miasta nie wpływa ani 
złotówka.  
 
Członek Komisji Krzysztof Grygoruk uważa, że taki jakby bonus, Pan Burmistrz od razu zakłada, że 
my to podniesiemy. Zdaniem radego taka podwyżka to powinna być dla Pana taką rezerwą, a nie Pan 
mówi, że my nie podniesiemy, to automatycznie my coś musimy ciąć. Skąd Pan Burmistrz wie, że tu 
wszyscy podniosą rękę i będą za? I teraz taki wydźwięk, że my znowu czegoś tam nie podniesiemy, to 
znowu czegoś tam nie będzie, tak? A gdzie są nasze oszczędności z naszych inwestycji, Bohaterów 
Września, tak? Przecież są rozliczenia, nie zaoszczędziliśmy nic w tym roku z innych rzeczy? Zdaniem 
radnego takie zakładanie od razu i taki wydźwięk teraz mówienie, że musimy, bo musimy. A co 
będzie, jak tego nie zrobimy? Pan Burmistrz to zakłada, że w budżecie jest 15 listopada, musicie 
przyjąć, tego nie będzie, co zrobimy? Moim zdaniem to taki bufor gratisowy, który powinien być 
luźny dla Pana,  albo wejdzie, albo to nie wejdzie. Pan Burmistrz od razu zakłada, że a klepną i to 
wskakuje.  
 
Wobec braku chętnych do  dalszej  dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości..  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 2, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (2) 
Paweł Bierżyn, Romuald Margański 
PRZECIW (3) 
Iwona Kołos, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Eugenia Kruk 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do  dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (3) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Romuald Margański 
PRZECIW (1) 
Piotr Ostaszewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w mieście Bielsk Podlaski. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do  dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w mieście Bielsk Podlaski..  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia 
Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego na czas 
nieoznaczony.  
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do  dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego na czas nieoznaczony.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald 
Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Danuta Karniewicz 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania i 
stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Dotyczy punktu nr 5  
 
Informacja o realizacji zadań oświatowych miasta w roku szkolnym 2022/2023. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do  dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że komisja zapoznała się z 
przedłożoną informacją.  
 
Dotyczy punktu nr 6  
 
Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawach różnych? 
 
Członek Komisji Iwona Kołos stwierdziała, że nie wie, czy Pan Burmistrz otrzymał już ten sprzeciw 
mieszkańców ulicy Ogrodowej. Otóż mieszkańcy ulicy Ogrodowej, to zaczyna się gdzieś tam na 
punktach dziewięćdziesiąt parę, kończy się na sto ileś, złożyli sprzeciw w związku z tym, że za ich 
domami, czyli miejscu, gdzie jest jednak zabudowa jednorodzinna, ma powstać budynek mieszkalny 
wielorodzinny, z częścią usługową na parterze, z dwoma murami oporowymi, w związku z tym, że 
jest to teren chyba podmokły. Mają być zjazdy, teren bardzo ruchliwy, a nawet przy posesjach, bo to 
przy posesjach, okazuje się, tych domów jednorodzinnych, będą wjazdy, będzie droga, na której się 
będą poruszały samochody. Na pewno chyba nikt, kto mieszka w takiej zabudowie jednorodzinnej, 
nie chciałby, żeby mu nagle za domem, gdzieś tam z tyłu powstały bloki i to jest normalne. Chciałaby 
zapytać, czy Pan Burmistrz podjął już jakąś decyzję w tej kwestii? 
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski potwierdził, sprzeciw również otrzymał. Jest on adresowany do 
burmistrza i do Przewodniczącego Rady, więc Państwo radni również w swojej korespondencji to 
macie. Wyjaśnił, że w piątek spotkał się z dwójką mieszkańców reprezentujących i rozmawiał na ten 
temat. Mamy wszczęte postępowanie i na dzień dzisiejszy to postępowanie jest w trakcie. Zostanie 
dokonana analiza, co na tej działce można zbudować. Pracownik już w piątek był, robił zdjęcia od 
strony ulicy Ogrodowej, od strony przedłużenia ulicy Północnej również, także postępowanie trwa. 
Będziemy oczywiście te rzeczy, które w sprzeciwie zostały wyartykułowane, również brali pod 
uwagę. Natomiast są takie sytuacje, że my wydajemy warunki zabudowy jako samorząd miejski. Mur 
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oporowy nie jest, nie podlega warunkom zabudowy i to nie my będziemy decydowali o tym, czy on 
tam może stanąć, czy nie może. Niemniej jednak będziemy pytali fachowców od spraw 
hydrologicznych, pracownicy urzędu są od tego, żeby wydać warunki zabudowy do budynków 
mieszkalnych, do budynków handlowych, nie natomiast do rzeczy związanych jakby z 
funkcjonowaniem samej tej działki. Postępowanie trwa i to, co jest wzięte, napisane w sprzeciwie, 
będzie przez nas na pewno przy każdym punkcie brane pod uwagę. Nie mamy możliwości 
odmówienia warunków zabudowy. Nie ma takiej możliwości prawnej. Natomiast z wyniku analizy 
może wychodzić, jaka będzie wysokość tego budynku tam możliwa, bo wcale nie jest powiedziane, 
że to będzie cztery piętra na przykład, a może tylko dwa piętra będzie można, ale to dopiero wykaże 
analiza, która, która jest teraz na etapie zbierania danych wejściowych i z tych danych wejściowych 
otrzymamy co, co jest możliwe. Natomiast przypomniał, że kilka lat temu była propozycja wykonania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, nowego mostu na rzece Białej, od ulicy 
Północnej. Wtedy Państwo nie zgodziliście się na to, żeby taki miejscowy plan wykonać. No i to jest 
działka przylegająca do ulicy, do przedłużenia ulicy Północnej na tym odcinku, którego jeszcze nie 
ma. Także, no cóż, szkoda, że wtedy ta decyzja nie zapadła, bo to zamknęłoby w 100% możliwość 
zabudowy wielorodzinnej. A tak teraz jest procedura, która, która może potrwać.  
 
Członek Komisji  Iwona Kołos, stwierdził, że pamiętam tę komisję, ona była taka bardzo 
emocjonalna, bo chyba próbowaliśmy się nawet siłować głosem na różne argumenty. Zwróciła się do 
pana burmistrza, aby powiedział dlaczego radni wtedy nie zgodzili się na ten plan zagospodarowania 
tutaj na tej części Bielska? Tam chodziło o zupełnie inne kwestie. Radni widzieli czyjąś prywatę 
niesamowitą i dlatego byli przeciw. A tutaj w tym przypadku Pan Burmistrz ma rację, tylko że ta 
sytuacja była bardzo kontrowersyjna wtedy. Myśmy się sprzeciwiali pewnym posunięciom. A tutaj w 
tym przypadku, też uważa, że to nagle ktoś mieszka, to jest przecież stara zabudowa, te domy mają 
po kilkadziesiąt lat. Jest to jednak część Bielska tych domów jednorodzinnych. Tereny wiemy, że tam 
są takie miękkie, bo nie raz się słyszała o tych terenach. I nagle taka inwestycja w takie miejsce, ktoś 
będzie mieszkał między blokami, bo z jednej strony jest duże osiedle, no jest osiedle, tam się budują 
bloki jak najbardziej, nikt tutaj nie wnika, ale tutaj po drugiej stronie ludzie mieszkają kilkadziesiąt lat 
i nagle powstanie osiedle. Zaznaczyła, że całkowicie mieszkańców rozumie. 
 
Członek Komisji Krzysztof Grygoruk stwierdził, że się nie zgłębiał w temat, Pan Burmistrz mówi, ze 
wyśle pracownika, tam będzie szacował, ale czy tam już ci ludzie mają pozwolenia wydane, na jakim 
to jest etapie, czy my rozmawiamy aby rozmawiać, a tam już jest dawno zaklepane, że to będzie 
budowane? Pan Burmistrz wysyła pracownika, żeby on tam ziemię badał, a czy tam można coś robić, 
czy już są pozwolenia wydane i kasa została zainwestowana i po prostu czekają tylko na wbicie 
szpadla? 
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że zmiana przepisów prawa budowlanego 
wprowadziła, że budynki do 70 m2 można budować bez pozwolenia na budowę. Wszystkie większe 
wymagają pozwolenia. Najpierw trzeba uzyskać warunki zabudowy, później dopiero starać się o 
pozwolenie na budowę. Jesteśmy na etapie, kiedy nie ma jeszcze warunków zabudowy. Także to jest 
jeszcze dużo, dużo wcześniej, aniżeli pozwolenie na budowę zostanie wydane. Jeżeli miałaby 
powstać tam zabudowa taka, na jaką jest wniosek, no to ona musi mieć pozwolenie na budowę i 
pozwolenie na budowę wydaje starostwo, a nie Urząd Miasta. Natomiast my możemy wydać 
warunki zabudowy dostosowane do tej konkretnej lokalizacji, do tej konkretnej nieruchomości. 
Temat się pojawił półtora tygodnia temu, ten sprzeciw został do nas dostarczony w ubiegłym 
tygodniu, natomiast tak jak powiedział, z mieszkańcami jest w kontakcie i to wszystko, co zostało 
przez nich w sprzeciwie wyartykułowane, będzie brane pod uwagę. Zaznaczył, że nie ma możliwości 
niewydania warunków zabudowy, zmiany w przepisach są takie, że o warunki zabudowy można 
wystąpić, nie będąc właścicielem nawet tej nieruchomości. Zapłaci się tam 90 zł opłaty i można na 
każdą nieruchomość wystąpić, nawet nie mając żadnego prawa do tej nieruchomości. Tak kiedyś 
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zrobiono. Wcześniej było trzeba być właścicielem, żeby się ubiegać. Teraz jest taka sytuacja, że 
możemy sobie zastanawiać się, a może coś tutaj w tej dzielnicy bym chciał zamieszkać, to niech mi 
dadzą warunki zabudowy. I my musimy wydać warunki zabudowy dla każdej konkretnej 
nieruchomości. Także tu jest jeszcze etap przed wydaniem warunków zabudowy.  
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz zapytała, czy to są działki prywatne, czy to są działki Urzędu 
Miasta?  
 
Członek Komisji Iwona Kołos powiedziała, że wyczytała sobie, że ma wejść reforma planowania i 
zagospodarowania przestrzennego. Ta reforma ma spowodować, że my możemy tak szybciej i 
elastycznie podchodzić do różnych tematów. Pan Burmistrz pewnie wie o tej reformie. Czy można na 
tyle przedłużyć okres, czy ta reforma jest jakąś taką nadzieją dla mieszkańców, że może coś jednak 
stanie po stronie mieszkańców?  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że nie ma tam miejskich działek, to są tylko 
działki prywatne. Zresztą, gdyby były jakieś działki miejskie, to Państwo musielibyście wyrazić zgodę, 
żeby Urząd Miasta takie działki mógł sprzedać, a nigdy o taką zgodę nie występowaliśmy, bo my tam 
nie mamy działek. Jeśli chodzi o zmiany przepisów, od 1 stycznia 2026 roku ma obowiązywać 
dopiero... to jest to jakaś furtka, natomiast też pamiętajmy o tym, że każdą decyzję można zaskarżyć. 
Po drodze jest Samorządowe Kolegium Odwoławcze, po drodze jest sąd, po drodze jest druga 
instancja i kto wie, czy do 2026 roku się nie przeciągną te sprawy, natomiast to już nie zależy od 
urzędu. Urząd ma wydać warunki zabudowy. 
 
Członek Komisji Krzysztof Grygoruk  poruszył temat odpadów wielkogabarytowych pozostawionych 
obok kontenerów na śmieci znajdujących tuż obok Przedszkola Nr 7 i bloku przy ul. Ogrodowej 5. 
Zwrócił się z prośbą o interwencję w przedmiotowej sprawie.  
 
Przewodnicząca komisji Eugenia Kruk uważa, że wszyscy obserwujemy to, że nie przestrzega się dat, 
które są proponowane przez PK na odbiór wielkogabarytowych rzeczy. Teraz może ktoś to będzie 
oglądał, 30 października właśnie będzie zbiórka i dobę przed śmieci mogą być wystawione.  
Oczywiście to wina nasza wspólna mieszkańców, że tak to się dzieje, że my wystawiamy wtedy, kiedy 
nam się podoba.  
 
W związku z brakiem chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji podziękowała zebranym 
za udział w posiedzeniu i zamknęła obrady komisji.  
 
Na powyższym protokół zakończono.  
 
Protokołowała:  
M. Germaniuk 
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